
Jaarvers1ag 1988»
p er i ode apri1 1988 — februar i 1988„
riet j aar 1988 kan gekenschetst worden als een periode waarin de vogel wier k groep 
vele aktiviteiten ontplooide en waarin de betrokkenheid van de leden merkbaar 
toenam» In dat kader was het vooral bemoedigend te zien., dat de opkomst bij de 
maandelijkse leden vergaderingen doorgaans zeer goed was» Er werd een negental 
e x c u r s i e s g e o r g a n i s e e r d < e e n m i n d e r d a n in 1987 ’>, w a a r v o o r de bel a n g s t e 11 i n g 
matig was,, aan de tellingen en inventarisaties werd voldoende aandacht besteed 
en in het landschapsonderhoud viel een opleving te bespeuren» De groei in het 
ledenaantaldie in 1987 spectaculair te noemen was., zette zich in een meer 
gematigd tempo voort: werd het jaar begonnen met 45 leden., thans tellen we er 
48.
Aangezien het vorige jaarverslag zich — door het late verschijnen - uitstrekte 
3ver de periode tot en met april 1988.. bestrijkt dit verslag slechts een periode
’ a n t i e n m a a n d e r

i. n h e t k a d e r v a n d e i n t e r n e v o g e 1 c u r s u s w erde n d e a c t i v i t e i t e n v o o r t g e z e t» 
vermeerdering van de vogelkerm is werden in de achter ons liggende periode 
excursies georgani seerd naar de volgende geb i edenI

Ter

:ursie).. 12 juni 1908

“• Zoom land.. .2 april 1988 
De Mortelen.. 17 april 1988

- Naardermeer 23 mei 1988 
•••“ M i d d e n—L i m b u r g < o r t o 1 a n e n e x c
- Walcheren 25 september 1988
- Doijpo 1 der/NiederrhAi., 4'-. januari 1988
- Landschotse He i de k sx;e 111 opiers , 28 augustus 1988

Jaarnaast werd een meerdaagse excursie georganiseerd naar Schiermonnikoog,, die 
óndanks de hardnekkige mist zeer geslaagd genoemd kan worden. Er werd een groot 
kantal soorten waargenomen, en de discussies over Amerij-yaanse Smienten en andere 
axoten zullen velen n o g ^ m q  heugen» Over het algemeen^Pas de opkomst redelijk,

<a1thans, zo 1iet het zich 
slechts een deelnemer doen. 

Jaar aanleiding daarvan werden de organisatorische afspiraken nog eens 
*.a n g e s c h e r p t : V o o r t a a n z a 1 v o o r iedere e x c ursie e e n c o n tact^per s o o n w o r den 
aangewezen, die bij twijfel over het wel of niet doorgaan aan de vooravond 
elefconisch bereikbaar is om de definitieve beslissing door te geven, 
n de meeste gevallen zorgde Niels Gilissen voor een gedegen verslaglegging van 
e excursies.

Over
-iaar niet overweldigend» Vanwege het slechte weer 
danzien) moest de excursie naar Walcheren het met

r a d i t i o n e e 1 w e r d in h e t v o o r .i a a r w eer e e n r e g e n w u 1 pi — e n e e n k o r h o e n dertelli n g 
eorganiseerd terwijl in het najaar weer werd meegewerkt aan de bekentelling en 
e r ietganzente11ing.
e Korhoendertel 1 ing leverde opnieuw een lager aantal exemplaren op.: het 
erstel, dat zich in 1987 leek aan te dienen op de Oirschotse Heide heeft zich 
iet doorgezet. Een kort verslag werd door Arno Braam toegelicht op de leden 
ergadering van 15 september.
s belangrijke regenwu1ps1aapp1aatsen werden allen gecontroleerd.Er werden 
aximaal ongeveer 1780 exemplaren aangetroffen.
£ bekentellingen liepen zoals gewoonlijk.: wel bestaat de indruk dat het animo 
anende is. Er werden dan ook minder kilometers geteld dan gebruikelijk. De 
■treem zachte winter maakte overigens de kans op spectaculaire wintergasten 
■■erigens ook wel erg klein, hetgeen wellicht ook een verklaring is voor een wat 
.einere interesse. Wel werden bij alle tellingen relatief veel Watersnippen 
ïzien.
ik de ganzentellingen van 1988/1989 droegen de sporen van het zachte 
nterweer. Ondanks de lage absolute aantallen kon echter worden geconcludeerd, 
it onze regio als overwinteringsgebied van Taigarietganzen juist onder deze 
istandigheden van groot belang bleef. De grootste groep Taigarietganzen, die in 
der1and k on worden aangetro f fen, p1e isterde i n M idden-Brabant. 0pvallend was
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| ver der., dat het- trad i tonele overwinteringsgebied Het Helvoirts Broek na de 
lontginningswerkzaamheden in het najaar vrijwel in het geheel niet door de 
kwetsbare Taigarietganznen bezocht werd. Een in Oost-Dui ts 1and geringde 

'̂ Toendrarietgans kon worden afge1ezen in Hlphen.
10 e b r  o e d v o g e 1 i i-Nlv e n t  a r  i s a t  i es i n h et D a 1 a n d e O o o r s te S t  r  o o m e n i n h e t  
|Helvoirts Broek werden volgens plan uitgevoerd. Met name in het Helvoirts Broek 
werden interessante gegevens verzameld, die bewijzen, dat tot in het voorjaar 

Jvan 19oö d it  beekdal a ls  een van de gaafste van de provincie kon gelden. Het is  
u i t  e r  s t  bel a n g r i J k o m d e o n t  w i k k e 1 i n g e n i n d e v o 1 g e n de se iz o e n e n , n a d e 
i hgr i J pende grondwerk zaamheden i n het naJ aar, te b 1 i J ven v o 1 gen. De 
inventarisatie  in het Dal van de Uoortse Stroom leverden a ls  "bonus" een paar 
o n v e rwachte waarnem i ngen op van de Kwar te 1kon i ng; geen alledaagse gast i n onze 
contrei en.
Ten behoeve van het Bonte 01 iegenvangerproject werden zowel het proefgebied a ls  
;het controlegebied gecontroleerd op de aanwezigheid van holenbroeders. 
Broedgevallen van Bonte Vliegenvangers werden in geen van beide gebiedjes 
vastgesteld, maar wel daarbuiten, waar het Oisterwijkse bosgebied grenst aan
:v i1labebouwing. Overigens ontstond gedurende de inventarisaties tw ijfe l aan de 
.Ju iste  maten van de invlieggaten van de gebruikte nestkasten. Deze z ijn  in de 
j wi nter aangepast.

;De controle van Kerkuilenkasten 
? e e n ri t a n s b e d r  i J f v a n N i c o H i 1 g 
(Doortaan is  er sprake v -e 
jcontroleurs. Na enige aanlooppr
!BiJ de overdracht van het werk werd 

£ o e d g ev al geconstateerd! in 
hterecord voor onze regio.

onderging een ingrijpende w ijzig ing . Het
d op diens verzoek aanzien1i jk  uitgebreid.

kleinere contro1egebiedJes met evenzove1e 
d 1 e m e n 1 i J k t d i t  s y s t  e e m n u g o e d t  e g a a n w e r k e n.

gers we/:d oi 
er, M'Jr.tal

w
1 in de laatste week van 

Haar en broedde aLeen Kerkuil op
februari een 
v i er eieren, e en

Tiet 1 andschapsonderhoud kwam 
Ie n s t  r  e k t  e z ie  h a a n v a n k e 1 i . j k

in het seizoen 1988/89 enigszins aarzelend op gang 
u i t  t  o t- n o rm a a 1 o n d e r  h o u d v a n k n o t  w i 1 ge n e n 

^elzenhagen met een verwaarloosbare houtproduktie. Tegen de Jaarwisseling werd de 
1andschapsonderhoudgroep benaderd door de Stichting Het Brabants Landschap met 

Jjg t v e r  z o e k o m a c h t  e r s t  a 11 i g o n d e r  h o u d u 11 t  ̂ o  e r e n i n het p a r k b o s v a n d e 
^■nnenhoef te Moergestel. Dit project zal en^^A seizoenen in beslag nemen en 
oehelst het herstel van het s te lse l van beukenlanen door verwijdering van 
ldoug 1 as en arner ikaanse eik , dunningen in f i jnsparperce 1 en en opruiming van 
jeenaanta1 grove dennen ter bevordering van de groei van inheems loofhout. Ju is t  
b ij d it  soort werk b l i jk t  het in de p raktijk  steeds bezinning nodig op de eigen 
■doelstellingen van de werkgroep. Uiteraard is  besloten om t ijd ig  met het werk te 
Js toppen om mogelijke broedgevallen van Buizerd, Havik en Sperwer n iet in gevaar 
te brengen.

Tan het waarnemingenarchief werd d it  Jaar veel t i j d  besteed. Onder andere dooi
de inzet van Ronald Smulders, Lieneke Aangenendt^-^^e^ C (/.(?/€/). en anderen 
kon een aanzien lijk  deel van de achterstand worden weggewerkt. Door iedere 

^vergadering aandacht te besteden aan de waarnemingskaarten hopen we de deelname 
en het inleveren van waarnemingen te bevorderen. Ronald verzorgde samen met 

■jGeorge van Daelen een toelichting op het archiefwerk tijdens de vergadering van

Op het front van de mi 1ieu-aotie moest veel energie gestoken worden in onze 
.protesten tegen het diepploegen van grote delen van het Helvoirts Broek. Ondanks 
1ogensch i J n1 i Jk goede p1ano1og i sche bestemm i ng en ondank s p1aatsi ng op de 
Ooorrangsinventarisatie van Relatienotagebieden bleek het voor de agrarische 

^ondernemers m het gebied straffe loos mogelijk om de basis weg te nemen onder de 
hoge natuurwaarden: de bijzondere bodem werd door diepploegen en egaliseren 
volledig te n ie t gedaan. Het was bijzonder te leurstellend te moeten ervaren, dat 
het gemeentebestuur van Helvoirt niet zo krachtdadig was om de werkzaamheden
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ü+rop tC: lat e n z e tte n om de uitkoiiïist van de j ur .idi sche p r ocedures af te I...I■achten. n P 1 a at s daar va n ver SC hooi men zich achter een qecon s t r u e e r d e o n d u i d e 1 i.ikhe id"o nid het \"j e gr i p 11 onitg i n ri i n g 11 en gaf men toe aan de dr uk van het"SKitme ter sk ant oor hi•E; t Schouten huis» Een door ons in geste 1de AROB-pro c o dure.<erd d •aardo or z in 1 o " Inm i d d e 1s 1 i .j k t het erop , dat het aanqekondiqde1 o o rbe r e i d ingsbe slu it O O 3:" «E: e i'“i fc»e t e r b e s t e m m i n q sp 1 an in het voorjaar v an 198 9
T in Z -ElQe zal i..jord en 9 e 1e g d «

Jnz«IH: i.i.ie r k gr oep w as i n de p e r s o o i "i van Joop v an der Gro e n v e r t e o e n w o o r d igid i n d«E:ik t i 6: il|:ro ep } * U e e n rg me n t i n de Ge ment".: vers ch i 1 1 ende v erg aderi ngen wer de ri
1 i j Cf i.'.i io on d » Er z i . j  n 9 n sa-pei-fcacu 1a i re vord er i ngen te me1d e n »n d *E: 1'«,i* oorbiere i d i ng C” iom missie vo or de Landi nr i clht i nq de Hilver werden•tan dpiunten .i nge nornen i. nzake het 1andschaps p 1 -an en de b egrenzing van dOel ■at 11en otaigeb i e den l-le't z „ g „ " vo o r o n t  w e r  f :*'' v a n het L and i nr i c h t i n g s p 1an za 1 naw a d h t i ng e i nd 1989 t er inzage k o m e n »

Enkele van de maandelijkse ledenvergaderingen werden besloten met lezingen,
waarvan met name genoemd kunnen worden de interessante uiteenzetting van 
Frans Post over de lotgevallen van de Havik in de omgeving van Weert, de 
twee natuurfilms van Bart Horvers en de diaserie van George van Daelen over 
de Pyreneêen.

Tijdens de vorige jaarvergadering werd het idee geopperd om een boekwerk 
uit te geven, dat tegelijkertijd zowel een publieksvriendelijke presentatie 
van de werkgroep zou zijn, als een gedegen informatiebron over recente ont
wikkelingen in^Je Middenbrabantse vogelwereld. Dit is in de loop van
1988 door een ̂ Sdaktie onder aanvoering van Frans PoiPt verder uitgewerkt. 
Inmiddels is al een belangrijk deel van de teksten geschreven. Publikatie 
wordt nagestreefd in de loop van 1989; de financiering van het project 

->c (' ±s daarbij nog onderwerp van aandacht. Z y H  .

Evenals vorig ̂ far verzorgde Ronald Smulders kennisn^^.ngsexcursies voor 
nieuwe leden. Deze excursies blijken te voorzien in een behoefte.
De serie aviscripten kende in de verslagperiode geen nieuwe aflevering, 
al zou het korhoenderverslag van Arno Braam daarvoor kunnen doorgaan. Het 
bestuur zal het verschijnen van nieuwe aviscripten in de komende periode 
echter gaarne stimuleren.

Toon van den Langenberg en Godert Verbiest oefenden ook in 1988 hun funktie 
uit van Vogelbeschermingsconsulent. Zij vertegenwoordigden de Vogelwerkgroep 
bij het overleg met de Nederlandse Vereniging tot Bescherming van Vogels. 
Frans Post vertegenwoordigde de v.w.g. bij de SOV-vergaderingen.

cv , t )  /  ■
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Financieel verslag 1988.
Inkomsten.
Contributie „ f 1440,--
Vogel j aar en pfoodborst tapuit. f 382,50
Cursus en excursie f 5 0, —
Atlassen f 65, —
Kasgeld f 1.124,4 0
P1usrekeni ng f 3,62
S t e r r e k e n i n g f 11113,64
Diversen f 3.018, 05

totaa1 f 17197,21

Uitgaven.

Admlnistratie f 781,85
Natuurvoorzieningen f 112,17
Zaalhuren f 607, —
Pro p agandainateriaal -£'•4- 236,50
Abonnementen f 898,50
Cursus en excursie f 100, —
Interne aktiviteiten f 999,50
Kasgeld 
S terreke n i ng

-P• 495, —  
2625,93 -

Diversen f 1.011,10
totaal f 7.867,60

Inkomsten f 1 7 1 9 7 ^  
Uitgaven f 7.867,60 
Eindsaldo f 9329,61

•
Dit bedrag is als volgt 
Kasgeld f 629,40 
Plusrekening f 3,62 
Sterrekening f 8487,66 
Postrekening f 208,93

verdeeld:

Weer is een teruggang in onze reservepot te konstateren. De financiële
eindstand van vorig jaar was f 10896,17. Steeds vaker moet ik een beroep
doen op onze sterrekening om kosten te dekken. De inkomsten van alleen 
de contributie kunnen de uitgaven niet opvangen.
Toch. staan we dit jaar <1989) voor een grote onkostenpost bij de uitgave 
van onze geplande bundel. Vraag is of we zulke grote uitgaven 
verantwoord kunnen doen met in het achterhoofd dat de bundel niet 
kostendekkend op zal brengen.
Waarschijnlijk staan daar tegenover wel weer opbrengsten uit bet 
landschapsonderhoud die dit jaar nog te verwachten zijn.
Ook dit jaar zal de diskussle gevoerd moeten worden over mogelijk nieuwe 
inkomsten en het doen van uitgaven.




